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Tárgy: Beszámoló a Klub 2022. évi tevékenységéről 

 

Tisztelt Elnök Úr! 

 

Ez a rövid beszámoló a klub fennállásának 34. évéről szól, ami már önmagában véve is 

egyfajta teljesítmény. Megmutatja, hogy a szervezet tagsága összetartó, kialakult egy stabil 

működési mód és kapcsolódó működési formák. Korfánk miatt a jövőben létszám  

csökkenésre lehet számítani, de ez még sok termékeny évet tartogathat számunkra. Úgy 

gondoljuk, hogy az MHTT számára értéket jelent az a tapasztalat, és széleskörű katonai és 

civil társadalmi beágyazottság, amellyel rendelkezünk. Látjuk annak a lehetőségét, hogy azok 

közül, akik most a haderő szervezeti változásai kapcsán kikerülnek az aktív állományból, 

néhányan csatlakozni fognak hozzánk. 

 

2022-ben sem szűnt meg az a hatás, amely a Covid-19 járvány következményeként szűkítette 

a szervezetünk működési, kapcsolattartási lehetőségeit, bár ez az év során fokozatosan 

csökkent. Ennek köszönhető az is, hogy az évek során megszokott, de az előző évben 

elmaradt több napos rendezvényt ismét megtartottuk, most Buják bázisközponttal, elősegítve 

ezzel a hadtudomány társadalmasítását.  

 

A klub fennállásának 30 éves évfordulójára készült kiadványt az év folyamán minden 

érintetthez eljuttattuk, sajnos nem a tervezett ünnepélyes keretek között adhattuk azt át. Nem 

zárjuk ki annak a lehetőségét, hogy az MHTT támogatása esetén eltérünk az évtizedekhez 

kapcsolódó új kiadványoktól, és a következő kötetet ebben az esztendőben kezdve és a 

következőbe befejezve, azaz a 35. évfordulóra is elkészítjük.  

 

Rendezvények, amelyeket saját szervezésben vagy másokkal közösen tartottunk, illetve 

amelyeken képviseltettük magunkat az év folyamán: 

 

1. A klub részéről ketten vettünk részt Zsitnyányi Attila „A katasztrófavédelem 

iparbiztonsági műszaki technikai eszközrendszerének kutatása és fejlesztése” című 

PhD értekezés műhelyvitáján, április 8-n. A kutatóval előzőleg már szoros kapcsolat 

alakult ki, amelyben szerepet játszott a katasztrófavédelembe integrálódott polgári 

védelem is, amelynek kiemelkedő alakjai a klub tagjai voltak.  

 

2. Június 16-n vezetésemmel zajlott le Tóth Dominik doktoranduszom műhelyvitája „A 

huszita harci szekerek alkalmazása és logisztikai párhuzamai a Kárpát-medencében” 

címmel.  Szerző jól ismert volt tagságunk előtt a klub keretében tartott 

ismeretterjesztő előadása, és a kiadványunkba írt cikke alapján is. Ezen az eljáráson is 

képviseltette klubunk magát, 5 fővel.                                       
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3. Október 18-n tartottam egy tájékoztató előadást az orosz-ukrán háborúról a 

Szervezési és Vezetési Tudományos Társaságnál. Az előadásra két főt meghívtam a 

klub tagjai közül. Az előadáshoz összesen 17 fő csatlakozott, meghatározóan a 

szervezet Műszakiak Bolyai Körének tagjai és a rendezvényeinek látogatói közül.  

 

4. Az év jelzett nagy rendezvényét az MH 5. sz. KORK bázisán, Buják szálláshely 

központtal tartottuk meg, 39 fővel. Ehhez a honvédségtől kedvezményes térítésű 

buszt vettünk igénybe, Bozó Tibor vezérőrnagy támogatásával.  Fő célunk a Cserhát 

térségének jobb megismerése, és szervezetépítő programok tartása volt a közvetlen 

hozzátartozók részvételével. Szakmai és kulturális témák egyaránt szerepeltek 

beszélgetésein, előadásaink keretében. Aktuális tájékoztatóként az orosz- ukrán 

háború eseményeit és alapvető kérdéseit beszéltük meg. A program keretében 

idegenvezetővel tettünk látogatást Vácott, Acsán és Szirákon a kastélyokban. 

Gyöngyöspatán bő fél napos programunk volt, ahol megnéztük a néprajzi múzeum 

kiállítását, a templomban a híres Jesse oltárt, egy vadászati kiállítást az egykori 

megyei fővadász ismertetésével. A napnak ezt a részét borkóstolóval és néprajzi 

bemutatóval zártuk.  Néhány képet csatolok a programról. 

 

5. A Veszprémi Akadémiai Bizottsággal együttműködve tartottuk meg az „Erőforrások 

ellátási lánca változó világunkban, köztes jelen, bizonytalan jövő” című konferenciát. 

A Szervező Bizottság felkérésére ennek megnyitó beszédét vállaltam. Az online 

rendezvényhez a klub részéről 4 fő csatlakozott. Szekció vezetői tisztet látott el az 

MHTT alelnöke, dr. Hegedűs Henrik. Az előadók 7 egyetemről kerültek ki: BCE, 

NKE, MATE, ÓE, DE, BGE, ELTE.  

 

6. December 8-n tartottuk a klub évértékelő és évzáró rendezvényét, amelyen 43 fő vett 

részt. Ennek szakmai és irodalmi része is volt. Előbbi az orosz- ukrán háborút 

érintette, és része volt a PhD képzés soron következő egyik eseménye is. Az irodalmi 

részben Pálos Zsuzsa színművésznő szavalt verseket Szabó Lőrintől, Juhász Gyulától 

és a kortárs Reményi Tibortól. Rendezvényünkön meghívott vendégként rész vett a 

kari könyvtár vezetője, Horváth Noémi. 

 

 Elgondolás 2023 évre tervezett programjainkról 

 

A 2023-s esztendőt is kellő visszafogottsággal tervezzük.  

 

Évzárónkon ismét felvetődött egy külföldi kirándulás lehetősége, ennek részleteit ebben az 

évben, január-február folyamán tudjuk kidolgozni és egyeztetni a tagsággal. Szervezőként 

felmerült egyrészről a Vivaldi Travel, akivel több sikeres programunk is volt, valamint egy 

túraszervező aktivista a veszprémiektől. Az első esetén a költségek jelentősebbek, viszont 

nagy a biztonság, a másodikkal kapcsolatban még referenciára lesz szükségünk. 

 

A hazai egynapos programot előzetesen Szeged környékére gondoljuk, ahol katonai-szakmai 

kapcsolataink is vannak. Ehhez ebben az évben is szeretnénk honvédségi buszt kedvezményes 

térítéssel igénybe venni. 
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 Szakmai előadást tervezünk a MH páncélozott eszközrendszere korszerűsítésének témájában, 

miután témavezetésemmel ebben végez PhD kutatásokat Ocskay István ezredes. 

Meghirdetjük Tóth Dominik PhD értekezésének nyilvános vitáját, hogy azon tagjaink közül 

többen is részt vehessenek. A vita időpontját 2023 február 22-ére tűzték ki. Foglalkozni 

kívánunk előadás keretében az orosz-ukrán háborúval, különösen annak történelmi 

előzményeivel, miután erről már két publikációt megjelentettünk a Katonai Logisztikában 

(Turcsányi Károly, Molnár Gábor). Egy előadást kívánunk szánni a katonai minőségügy  

kérdéskörének, támaszkodva a Minőségelmélet és módszertan c. NKE kiadványra.  

 

 A fentieken túl a szokásos elnökségi üléseket (tavasszal és ősszel egyet) és az évzáró 

rendezvényt tervezzük megtartani.  

 

A mindenki hadtudománya előadássorozat számára fenntartjuk két korábbi 

javaslatunkat:   

 

o A harckocsik tűzkeresztsége és szerepének megváltozása a 21. századra  

 Előadók: Turcsányi Károly és Ocskay István 

 

o A katonai minőségügy lappangó megújítási kényszere  

 Előadók: Turcsányi Károly és Hegedűs Ernő    

 

Kérem a klub további tevékenységéhez az MHTT támogatását, hogy tervezett programjainkat 

meg tudjuk valósítani. 

 

 

Budapest, 2023-01-25.  

 

   
Turcsányi Károly  

klubelnök 

 

 

 


